

СОДЕРЖАНИЕ

Археология и этнология

<i>Смертина А. Ю., Скочина С. Н., Лычагина Е. Л.</i> Трасологический анализ каменных украшений периода энеолита с территории Верхнего и Среднего Прикамья	5
<i>Сериков Ю. Б.</i> Культовые холмы лесного Зауралья: вопросы происхождения и функционирования	18
<i>Горохов С. В.</i> Архитектурные особенности тыновых стен тюремных острогов в городах Сибири и Дальнего Востока в XVII–XVIII веках.....	49
<i>Перескоков М. Л.</i> Курган № 17 Калашниковского могильника: хронология и экологический контекст.....	64
<i>Красноперов А. А.</i> К оценке подходов изучения сложносоставных луков.....	79
<i>Рассадинов А. Ю.</i> Археозоологические исследования Мытного двора Екатеринбурга XVIII–XIX веков	93
<i>Степанова О. Б.</i> О Тазовской Николаевской церкви.....	106

Региональная история

<i>Морозова П. А.</i> Местное: регион и провинция в историографии истории России	116
<i>Сметанин Д. В.</i> Угольный «эксперимент» в административной деятельности графа М. С. Воронцова во второй четверти XIX века	129
<i>Сафронова Ю. А.</i> Книжный ландшафт губернского города и поколение читателей 1870-х годов	142

Повседневность и обыденность советской эпохи

<i>Сидорчук И. В.</i> Чахлый «росток коммунизма»: университетская столовая 1920-х – середины 1930-х годов как место формирования советского студента	154
<i>Лейбович О. Л., Казанков А. И.</i> Управляемое самоуправство: парадоксы повседневной нормативности сталинской эпохи.....	164
<i>Чунихин К. А.</i> Вещи по умолчанию: к истории советского альпинистского снаряжения	173

История международных отношений

<i>Юнгблуд В. Т., Росина М. А.</i> Проблема преемственности власти в Социалистической Югославии в оценках и прогнозах экспертов США (январь 1969 – январь 1981).....	187
--	-----

К 80-летию Победы в Великой Отечественной войне

<i>Винокуров С. Е.</i> Прерванное возрождение: свердловский завод «Русские самоцветы» в годы Великой Отечественной войны	202
--	-----

Полемика

<i>Корчагин П. А.</i> Присоединение Перми к Русскому государству	211
<i>Сведения об авторах</i>	221

CONTENTS

Archaeology and Ethnology

<i>Smertina A. Yu., Skochina S. N., Lychagina E. L.</i> Trasological Analysis of Stone Ornaments of the Eneolithic Period from the Territory of the Upper and Middle Kama Region.....	5
<i>Serikov Yu. B.</i> Cult Hills in the Forest Trans-Urals (Questions of Origin and Functioning).....	18
<i>Gorokhov S. V.</i> Architectural Features of Ostrog Tyn Walls in the Cities of Siberia and the Far East in the 17 th and 18 th Centuries.....	49
<i>Pereskokov M. L.</i> Mound No. 17 of the Kalashnikovo Mound Burial: Chronology and Ecological Context.....	64
<i>Krasnopeorov A. A.</i> On the Evaluation of Approaches to the Study of Composite Bows	79
<i>Rassadnikov A. Yu.</i> Archaeozoological Research of the Mytnyi Dvor of Yekaterinburg in the 18 th and 19 th Centuries	93
<i>Stepanova O. B.</i> About the Tazovskaya St. Nikolas Church	106

Regional History

<i>Morozova P. A.</i> The Local: Region and Province in the Historiography of Russian History	116
<i>Smetanin D. V.</i> Coal “Experiment” in the Administrative Activities of Count Mikhail S. Vorontsov in the Second Quarter of the 19 th Century.....	129
<i>Safronova Yu. A.</i> Book Landscape of the Provincial City and the Generation of Readers of the 1870s.....	142

Everyday Life and Routines of the Soviet Era

<i>Sidorchuk I. V.</i> The Stunted “Germ of Communism”: the University Canteen in the 1920s and mid-1930s as a Place for the Formation of Soviet Students.....	154
<i>Leybovich O. L., Kazankov A. I.</i> Managed Self-Rule: Paradoxes of Everyday Normativity in the Stalinist Era	164
<i>Chunikhin K. A.</i> Equipping the Mountaineer: on Some Problems of Materiality in Soviet Alpinism.....	173

History of International Relations

<i>Yungblud V. T., Rosina M. A.</i> The Continuity of Power in the Socialist Federal Republic of Yugoslavia by US Experts’ Estimates and Forecasts, January 1969 – January 1981	187
---	-----

To the 80th anniversary of the Victory in the Great Patriotic War

<i>Vinokurov S. E.</i> Interrupted Rebirth: Sverdlovsk Factory “Russkie Samotsvety” During the Great Patriotic War	202
--	-----

Polemic

<i>Korchagin P. A.</i> The Accession of Perm to the Russian State.....	211
--	-----

<i>List of Contributors</i>	223
-----------------------------------	-----